
Приложение. Цветущие растения двух уральских сортов ‘Ирбитский’ (слева) и ‘Браво’ 

(справа), выращенные в 2023 году на опытном поле Пушкинских Лабораторий ВИР 

из клубней, переданных в 2022 году автором сорта Е.П. Шаниной в Гербарий ВИР для 

создания номенклатурных стандартов. 

Приложение к статье: Н.А. Оськина, Д.А. Рыбаков, Е.П. Шанина, О.В. Лисицына, 

И.Г. Чухина, Т.А. Гавриленко. Комплексный подход к регистрации и сохранению 

сортового генофонда в генбанке ВИР на примере сортов картофеля селекции Уральского 

федерального аграрного научно-исследовательского центра Уральского отделения РАН. 

 

Supplement. Flowering plants of two Ural cultivars ‘Irbitskij’ (left) and ‘Bravo’ (right), grown 

in 2023 on the experimental field of the Pushkin Laboratories of VIR from tubers donated in 2022 

to the VIR Herbarium by the author of cultivars E.P. Shanina for preparing nomenclatural 

standards. 

Supplementary material for the article by N.A. Oskina, D.А. Rybakov, E.P. Shanina, 

O.V. Lisitsyna, I.G. Chukhina, T.A. Gavrilenko. An integrated approach to the registration and 

preservation of a cultivar gene pool in the VIR genebank exemplified in cultivars bred by the Ural 

Federal Agrarian Research Center of the Ural Branch of the Russian Academy of Sciences. 
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